

四川林业科技

SICHUAN LINYE KEJI

2021年8月 第42卷 第4期

目 次

· 研究报告 ·

- 杉木小孢子发育特征及其在杂交育种中的应用 黄振, 李强, 李玉华, 等 (1)
四川岷山山系大熊猫栖息地景观格局特征及保护策略研究 唐明坤, 许戈, 冯涌, 等 (5)
卧龙国家级自然保护区红腹角雉适宜栖息地与活动节律研究 冯茜, 胡强, 施小刚, 等 (12)

· 生态建设 ·

- 四川省天然乔木林动态变化规律分析 王洪荣, 张文, 刘波, 等 (20)
区域尺度桢楠人工林土壤养分特征 唐婕, 林自芳, 王晓琴, 等 (26)
华西雨屏区不同林分类型对土壤化学性质的影响 赖世会, 江全富, 贾晨, 等 (35)
四川攀枝花苏铁国家级自然保护区云南梧桐种群分布特点与繁育特性研究
..... 雷彻虹, 余志祥, 谢大军, 等 (41)
成都市龙泉山城市森林公园土壤肥力空间格局及其影响因子 谢川, 陈俊华, 谢天资, 等 (47)
白龙江辽东栎不同器官 C、N、P 生态化学计量特征 黄昆, 曹秀文, 刘锦乾, 等 (55)
岷江干旱河谷不同造林模式辐射松人工林物种多样性研究 贺维, 李田, 张炜, 等 (61)

· 林业产业 ·

- 梓叶槭半同胞家系苗期生长性状遗传分析 李佳蔓, 鲁佳霖, 何春菊, 等 (68)
生草对花椒园土壤养分及微生物丰度的影响 李佩洪, 曾攀, 龚霞, 等 (73)
基于 SSR 的四川榛子资源亲缘关系研究 王泽亮, 吴斌, 邢文曦, 等 (78)
红掌分蘖芽愈伤组织诱导与再生研究 刘良梦, 刘欣, 赵桃娟, 等 (83)
木芙蓉种质资源在成都地区的适应性研究 石小庆, 李方文, 刘晓莉, 等 (90)
盐源县花椒气候适应性评价与种植区划 金银春, 陈伟, 毛国慧, 等 (94)
不同基质对浙江樟幼苗生长及养分吸收的影响 盛卫星, 许在恩, 徐裕良, 等 (99)
花椒耐涝种质资源的筛选研究 龚霞, 陈政, 李佩洪, 等 (107)

· 综述与专论 ·

- 固体酸催化生物质转化的研究进展 唐宏伟, 黄伊嘉, 吴斌 (114)
竹林信息遥感提取方法研究进展 蒲梦馨, 倪忠云, 赵银兵, 等 (122)
土壤呼吸的时空变化特征研究进展 张萌, 卢杰, 任毅华 (132)
基于 TPB 拓展模型的森林防火意识驱动机理研究 林伟军, 李春萍, 李哲敏 (139)
四川省合耳菊属 (菊科: 千里光族) 一新记录种 于树华, 刘小凤, 张述, 等 (145)

Journal of Sichuan Forestry Science and Technology

Vol. 42, No. 4, Aug. 2021

Contents

Research Reports

Development characteristics of Chinese fir microspores and its application in cross breeding HUANG Zhen, LI Qiang, LI Yuhua, et al. (1)
Study on landscape pattern characteristics and conservation strategies of giant panda habitat in the Minshan Mountains of Sichuan Province TANG Mingkun, XU Ge, FENG Yong, et al. (5)
Study on suitable habitat and activity rhythm of <i>Tragopan temminckii</i> in Wolong National Nature Reserve FENG Xi, HU Qiang, SHI Xiaogang, et al. (12)

Ecological Development

Analysis on dynamic change of natural forest resources in Sichuan Province WANG Hongrong, ZHANG Wen, LIU Bo, et al. (20)
Soil nutrient characteristics of <i>Phoebe zhennan</i> plantation at regional scale TANG Jie, LIN Zifang, WANG Xiaoqin, et al. (26)
Effects of different stand types on soil chemical properties in rainy zone of west China LAI Shihui, JIANG Quanfu, JIA Chen, et al. (35)
Study on population distribution and breeding characteristics of <i>Firmiana major</i> in Panzhihua Cycas National Nature Reserve, Sichuan Province LEI Chehong, YU Zhixiang, XIE Dajun, et al. (41)
Spatial pattern of soil fertility and its influencing factors in Longquan Mountain Urban Forest Park, Chengdu City XIE Chuan, CHEN Junhua, XIE Tianzi, et al. (47)
Ecological stoichiometry characteristics of C, N and P in different organs of <i>Quercus wutaishanica</i> Mary in the Bailong River HUANG Kun, CAO Xiuwen, LIU Jinqian, et al. (55)
Research on species diversity of <i>Pinus radiata</i> plantation under different afforestation models in Dry-hot valley of the Minjiang River HE Wei, LI Tian, ZHANG Wei, et al. (61)

Forestry Industry

Genetic analysis of growth characteristics of <i>Acer catalpifolium</i> half-sib family at seedling stage LI Jiaman, LU Jialin, HE Chunju, et al. (68)
Effects of sod-culture on soil nutrients and microbial abundance in <i>Zanthoxylum bungeanum</i> plantation LI Peihong, ZENG Pan, GONG Xia, et al. (73)
Study on genetic relationship of genus <i>Corylus</i> resources in Sichuan Province based on SSR markers WANG Zeliang, WU Bin, XING Wenxi, et al. (78)
Study on callus induction and regeneration of <i>Anthurium andraeanum</i> tiller bud LIU Liangmeng, LIU Xin, ZHAO Taojuan, et al. (83)
Study on adaptability of <i>Hibiscus mutabilis</i> germplasm resources in Chengdu Region SHI Xiaoqing, LI Fangwen, LIU Xiaoli, et al. (90)
Climat adaptability assessment and planting division of <i>Zanthoxylum bungeanum</i> in Yanyuan County JIN Yinchun, CHEN Wei, MAO Guohui, et al. (94)
Effect of different substrates on growth and nutrient absorption of <i>Cinnamomum chekiangense</i> seedlings SHENG Weixing, XU Zaieng, XU Yuliang, et al. (99)
Study on screening of waterlogging tolerance germplasm resources of <i>Zanthoxylum bungeanum</i> GONG Xia, CHEN Zheng, LI Peihong, et al. (107)

Review and Monograph

Research progress on biomass conversion catalyzed by solid acids TANG Hongwei, HUANG Yijia, WU Bin (114)
Research progress on remote sensing extraction method of bamboo forest information PU Mengxin, NI Zhongyun, ZHAO Yinbing, et al. (122)
Research progress on spatial and temporal variation characteristics of soil respiration ZHANG Meng, LU Jie, REN Yihua (132)
Study on driving mechanism of forest fire prevention awareness based on TPB extended model LIN Weijun, LI Chunping, LI Zhemin (139)
A newly recorded species of <i>Synotis alata</i> (Compositae: Senecioneae) in Sichuan Province, China YU Shuhua, LIU Xiaofeng, ZHANG Xun, et al. (145)